
 
 

  
REFERAT, Styremøte nr.6, 2024 
Tid / Sted: 23.09.24, kl. 09.30— 11:00 / TEAMS 
 

Til stede: Forfall 
Ingvild Martinsen, Nestleder, Nordre Follo 
Toril Giske, leder Utvalg for miljøovervåkning, Oslo VAV 
Frode Hult, leder Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak, 
Oslo VAV 

Kari B. Thingnes, styreleder, Asker  
Knut Bjarne Sætre (vara), Bærum 
Niclas Wigforss (vara), Nesodden 
 

Trygve Sørbø Kvarme, styremedlem, Ås   
Elisabeth Blom Solheim, daglig leder, Oslo VAV (referent) 
 
 

 

Agenda  
 

1. Godkjenning av referat fra sist styremøte (nr 5, 2024).  
2. Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak 
3. Utvalg for miljøovervåkning 
4. Samarbeidsmøte mellom Fagrådene og Oslofjordens 

friluftsråd i november 
5. Høstmøtet, 2.desember i Bærum kulturhus 
6. Nettside 
7. Prosjekter fremover i Fagrådet 
8. Eventuelt 

 
 

 

 
Sak 
nr. 

 Ansvar 
og frist 

1.  Referat fra styremøte 5, 15.08.2024 
Referat godkjent.  
 

 

2.  Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak 
Sist møte var 10.september på Stangåsen vannbehandlingsanlegg.  
Vi hadde utveksling av temaer for prosjekter fremover. 
Utvalget ble enige om å fokusere på erfaringsutveksling på hvordan 
vanndistribusjonsnettet driftes i de ulike kommunene.  
I tillegg sendes det prosjektforslag til Norsk vann om Energibrønner, innen 1.oktober. 
 
Holder på med planlegging av driftsseminaret som arrangeres 22.-23.oktober på Thon 
hotel Ski. God fremdrift i planleggingen. Påmelding og program er sendt ut, og det er 
ca. 40 påmeldte pr. nå.  
 
Oppfølging av prosjektet «Regional sårbarhetsvurdering vannforsyning»: 
Rapport-utkast er oversendt, og frist for kommentering på dette er 4.oktober. Fagrådet 
gir en felles tilbakemelding til Norconsult innen 7.oktober.  
Rapportutkast-møte – Fredag 27.sept. Styret i Fagrådet er representert ved Frode, 
Trygve og Elisabeth. Invitasjon sendes også til resten av styret. 
 

 
 
 
 
 
 
 
  



 
 

Endelig rapport leveres 25.oktober.  
 
Det er planlagt utvalgsmøter 8.november og 24.januar.   
 

3.  Utvalg for miljøovervåking 
Sist møte var 27.august på Teams. 
Siste møte før jul, 4.des blir fysisk og med felles middag for utvalget i etterkant.  
 
NIVA fortalte at algeoppblomstringen var kommet litt senere enn forventet. 
Har også sett det i forhold til siktedypet. Våroppblomstringen kom i juni, i stedet for i 

april som forventet. 
Kan være pga. Hans i fjor, eller pga. sesongvariasjonene. Man har ikke konkludert på 

dette. 
 
Kom en henvendelse fra PURA om algeoppblomstring i Bunnebotn. Det ble bestilt 

ekstra prøver fra NIVA. Har ikke mottatt noen resultater. Elisabeth følger opp med 
NIVA. 

Ås kommune følger saken tett. Får mye henvendelser og alarmer på sensor i 
Årungselva.  

 
På sist møte var det en gjennomgang av prosjektene «Regional sårbarhetsanalyse 

vannforsyning» og «Felles metodikk utslippssøknader». 
 
E-DNA-analyser av uønskede arter – Sendt epost til André om prøvetaking.  
 
Modell-prosjektet:   
Rapporten ble levert på engelsk. Det kom overraskende på mange. 
Rapporten skal presenteres til beslutningstakere, og derfor bør den være på norsk. 
Det var glemt tre av de større vassdragene i en av modell-kjøringene, som skal rettes 

opp i. 
Har fått utvidet frist til 25.oktober med å levere rapportutkast. 
Rapporten sluttføres i slutten av november. 
Forslag om å presentere arbeidet på høstmøtet 2.desember.  
Forslag om å også ha det som tema på samarbeidsmøtet mellom Fagrådene og 

Oslofjordens friluftsråd i november.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4.  Samarbeidsmøte mellom Fagrådene og Oslofjordens friluftsråd i november 
Møtet avholdes fredag 15.november kl. 11-14 hos Nordre Follo kommune (på 
Rådhuset) i Ski sentrum.  
Oppfordrer til fysisk oppmøte, og tilrettelegger for enkel Teams-overføring for de med 
lang reisevei. 
 
Ingvild undersøker mulighet for å låne møtehøyttaler til Teams-møte. Gir beskjed til 
Elisabeth om hun evt. skal ta med møtehøyttaler fra VAV.  

 

5.  Høstmøtet, 2.desember i Bærum kulturhus 
Bærum kulturhus i Sandvika er booket. Holder av tid fra kl. 09.00-14.30 til høstmøtet. 
Tema:  

- Modell-prosjektet – Toril hører med Jon Lasse i Miljødirektoratet.  
- Deponering av masser i sjø – Kan noen fra Statsforvalteren si noe om det? 

Regelverket og utfordringer. Elisabeth hører med Håvard Hornes.  

 



 
 

- Regional sårbarhetsvurdering vannforsyning – Elisabeth 
- Presentasjon av overvåkingen av Oslofjorden – NIVA. Avvikende vekstsesonger 

planteplankton. Algeoppblomstring i Bunnebotn blir også en del av dette 
innlegget.  Toril følger opp.  

- Oslofjordens friluftsråd - Kartlegging av «isopor». Funnene fra dette. Ingvild 
følger opp.  

- Nyttehagenprosjektet til Marinreperatørene. Toril undersøker om dette kan 
være et tema på høstmøtet. 

 
Tid for hvert innlegg blir ca. 20 min + spørsmål 
 
Programmet for høstmøtet blir agenda på neste møte. Elisabeth lager et forslag til 

program.  
 

6.  Nettside 
Definere oppdraget; 

- Beskrive hva vi ønsker 
- Opsjon/Del 2 av prosjektet – Digitalisere eldre rapporter/arkiv 
- Max ramme på 100.000 
- Frist: Senest Innen utgangen av året 2024. /Slutten av november 

 
Tildelingskriterier: 
Pris – 40 %, løsning av oppdraget – 40 %, leveranse 20%.  
 
Trygve sender en mal til Elisabeth, og Elisabeth sender et forslag til tekst til styret.  
 

 

7.  Prosjekter fremover i Fagrådet 
Det er spilt inn ønske om at Fagrådet skal følge opp innspill om 

«Beredskapsorganisasjon for reservevann». Dette blir en oppfølger etter prosjektet 
«Regional sårbarhetsvurdering vannforsyning».  

 
Tilrettelegge for samarbeid for å sikre en overordnet samordning av drift av 
reservevann i regionen. (Innspill fra Sigurd Grande).  
Felles organisasjon for drift og beredskap på reservevann. Dra paralleller til nødvann. 
Fagrådet kan vurdere å ta rollen med å koordinere dette. Se resultatet av prosjektet 
med Norconsult. Samarbeid med ytre Oslofjord. Ta det opp på samarbeidsmøtet i høst.  
 
Litt tanker rundt dette;  
Politikerne må bli klar over Norconsult-rapporten. 
Vann og avløp er en kommunal oppgave, men løses best regionalt på tvers av 

kommunegrenser. 
Kommunene fokuserer på ledninger i hjertet av sin kommune, og prioriterer mindre og 

mindre utover mot kommunegrensene. 
Viktig å få politikerne til å skjønne at vi trenger et transportsystem på tvers av 

kommunegrenser. For å forsyne lokalområdet sitt, er man mer robust ved å 
samarbeide med regionen, og man får et mer robust system ved å legge ledninger 
ut mot kommunegrensene, slik at man har redundans.  

Dette gjør hver kommune mer robust, og regionen mer robust. 
Noen har større vannkilder og noen har ledningsnett.  
Vi har nok vann i regionen i 2060. 

 



 
 

Rapporten kan på en pedagogisk måte få politikere til å forstå viktigheten av regionalt 
samarbeid. Dette bør løftes sentralt, og opp til sentrale politikere. Ikke bare lokale 
politikere. Bør løftes opp på bordet til en statsråd på Stortinget. 

Mattilsynet har ikke myndighet til å se helheten. De må gå på enkelte kommuner.  
 
Rapporten er et godt verktøy å vise frem. 
Kommuner og vannverk selv har tatt initiativet til å løse dette. 
Vi har på eget initiativ løftet frem viktigheten av regionalt samarbeid. 
Vi ser ikke bare på enkeltkommuner og vannverk. 
Andre kommuner jobber på samme måte som vi har gjort tidligere, uten regionalt 
samarbeid. 
Ingen automatikk i at de andre faktisk samarbeider og gjør en analyse som vi har gjort 
nå. 
 
Neste styremøte er onsdag 30.oktober. Diskutere veien videre. 
 

8.  Eventuelt 
Oppfølgingspunkter:  
Chemring Nobel hadde en presentasjon på Årsmøtet. De nevnte de hadde utfordringer 

med rensing bl.a. pga. plassproblemer. Vi er bransjer i «samme båt».  
Fagrådet ber Helge Eliassen og Bjørn Hånde om tilbakemeldinger og Fagrådet sender 

en felles tilbakemelding til Chemring Nobel. 
 
 

 

 
 
 

 
 

 


